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Nyomtatott és online sajtó 
 

    

Ferenc pápa magyarul köszöntötte a Magyar Nemzeti Zarándoklat tagjait 
2024. április 25. – MTI, hirado.hu,  Felvidék.ma, Új Szó 

Isten hozott! – magyarul köszöntötte Ferenc pápa az ezerötszáz fős Magyar Nemzeti 

Zarándoklat tagjait a vatikáni audienciateremben csütörtökön. Budapesten, a hidak és szentek 

városában, Európáért imádkoztunk „a békéért, nem a háborúért, a reményteljes jövőért, amely 

bölcsőkkel és nem sírokkal, testvériséggel és nem falakkal van tele” – hangoztatta az egyházfő. 

Azt kérte, a magyarok az imádságban találják meg az erőt, elszántságot, hogy még a jelenlegi 

történelmi körülmények között is „követhessétek a népetekből sarjadt szentek és boldogok 

példáját”. A magyar egyház életét Máriára, a Magyarok Nagyasszonyára bízta, valamint Szent 

István, Szent László, Szent Erzsébet és Szent Imre közbenjárását kérte. 

 

Erdő Péter bíboros mutatta be a Magyar Nemzeti Zarándoklat zárómiséjét a 

Szent Péter-bazilikában 
2024. április 25. – MTI, Hirado.hu, MagyarKurir 

Osztozzunk a pápa és az egyház erőfeszítéseiben a nemzetek közötti békés kapcsolatok és a 

kultúrák közötti párbeszéd előmozdításában - mondta Erdő Péter bíboros, prímás 

homíliájában a Szent Péter-bazilikában bemutatott misén, mely lezárta a három napos Magyar 

Nemzeti Zarándoklatot csütörtökön. Erdő Péter az igazság őszinte keresését szorgalmazta. 

Megjegyezte, hogy az egyháznak bátorságra és lendületre van szüksége ahhoz, hogy valóban 

Krisztus egyháza legyen. "Ezért le kell győznünk a beletörődést és az élet nagy kérdései iránti 

érdektelenséget, és újra fel kell fedeznünk az első keresztény nemzedék, az apostolok örömét 

és frissességét" - jelentette ki a bíboros. A Péter apostol sírjánál bemutatott szertartás a Ferenc 

pápával való találkozást követte: az egyházfő a vatikáni audienciateremben fogadta az 

ezerötszáz magyart és kísérőiket. (…)A misén részt vett Sulyok Tamás államfő és kísérete, 

köztük Semjén Zsolt miniszterelnök-helyettes. A szertartáson az egyik olvasmányt Soltész 

Miklós, a Miniszterelnökség egyházi és nemzetiségi kapcsolatokért felelős államtitkára olvasta 

fel. 

 

Orbán Viktor fogadta dr. Pásztor Bálintot 
2024. április 25. – PannonRTV, Magyarszo.rs 

A budapesti Karmelita Kolostorban tárgyaltak. Orbán Viktor magyar miniszterelnök fogadta 

dr. Pásztor Bálintot a Karmelita Kolostorban. A Vajdasági Magyar Szövetség elnöke a 

Facebookon azt írja, megköszönte Magyarország Kormányának támogatását a kiemelt 

programok megvalósításában, és beszámolt a kormányalakítási tárgyalásaikról is. Ismertettem 

céljainkat a június 2-ai önkormányzati választásokon és elmondtam, hogy a magyarországi 
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európai parlamenti választások eredményessége érdekében minden tőlünk telhetőt 

megteszünk - fogalmazott Pásztor. A VMSZ elnöke hozzátette, hogy beszéltek a 

gazdaságfejlesztési program folytatásának és a határ átjárhatósága megkönnyítésének 

szükségességéről. 

 

Gulyás Gergely: a magyar kormány továbbra is békepárti 
2024. április 25. – MTI, hirado.hu, Ma.hu 

A magyar kormány továbbra is békepárti, ezen álláspontján az sem változtat, hogy NATO-

szövetségesei nagy többsége nem az - mondta a Miniszterelnökséget vezető miniszter 

csütörtökön Budapesten, a Kormányinfón. Gulyás Gergely hangsúlyozta, új helyzet van azzal, 

hogy eddig egyes tagállamok voltak azok, amelyek háborúpárti nyilatkozatokat tettek, most azt 

látni, hogy a NATO is arra készül, hogy aktív szereplő legyen a háborúban. A minisztert 

kérdezték arról, hogy a kormány az amerikai választás függvényében alkotja meg a jövő évi 

költségvetést. Azzal indokolta a döntést: egészen más költségvetést kell készíteni akkor, ha 

azzal számolunk, hogy a jövő évben is végig háború van, mint ha reális, hogy a háború belátható 

időn belül véget ér. Kérdezték arról, hogy a szlovák parlament előtt fekszik egy olyan, a 

külföldről finanszírozott szervezetekről szóló javaslat, ami a felvidéki magyar szervezeteket is 

érintené. 

       
Kelemen Hunor: együtt kell akarni a győzelmet 
2024. április 25. – maszol.ro 

„A választók kiemelt helyszínnek kell tekintsék Marosvásárhelyt és Szatmárnémetit, 

elsősorban nekik kell akarniuk azt, hogy a magyar polgármesterek folytassák a munkát. Az 

RMDSZ kiemelt városokként tekint ezekre, de ez csak az első lépés, ehhez a polgárokra is 

szükség van” – fogalmazott Kelemen Hunor az Erdély TV 24plusz című műsorában. Az RMDSZ 

elnöke szerint Szatmárnémetiben jó eséllyel megnyerheti Kereskényi Gábor azt a mandátumot, 

amit eddig vitt és Marosvásárhelyen is jók az esélyek. „Van egy jelentős különbség a két város 

között. Kereskényi a második mandátumát fejezi be és a harmadikra készül, míg Soós Zoltán 

az első négy évének a végéhez közeledik – ez azért fontos, mert második mandátum után az 

eredmények már látszanak. Soós Zoltán Marosvásárhelyen jó eséllyel meg tudja őrizni a 

polgármesteri széket, de bizonyítania kell, mert a követlező négy esztendő nem a múlttal való 

hadakozásról szól, nem az örökség rendezéséről, nem az adminisztáció tanulásáról. Első 

mandátum után nyilván sok mindent meg lehet magyarázni, sok mindenért megértést lehet 

kérni, de a második mandátumban már nem lesz így. Ma egyszerű a helyzet Marosvásárhelyen: 

visszatérünk a Florea-korba vagy megyünk előre” – fogalmazott Kelemen Hunor. 
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Nyelniük is kellett, de végül nagyot nyertek az aradi magyarok a Szabadság-

szobor újraállításával 
2024. április 25. – Krónika, maszol.ro 

Húsz évvel ezelőtt ezen a napon, 2004. április 25-én állították fel újra Aradon a Szabadság-

szobrot, a magyar honvédsereg 1849. október 6-án Aradon kivégzett 13 főtisztjének 

emlékművét. Zala György monumentális, közel 134 évvel ezelőtt leleplezett alkotása a Kárpát-

medencei magyarság egyik zarándokhelyévé vált. A szoborállítás 20. évfordulója alkalmából 

Király András, a Szabadság-szobor Egyesület elnöke, az RMDSZ megyei szervezetének akkori 

vezetője, parlamenti képviselője a Krónikának felelevenítette a szoborállítás körülményeit, az 

akkori közhangulatot, feltárta, miként győzték meg a román többséget arról, hogy az alkotás 

„nem harap”, nem rántja ki a kardját.  

 

Korszerűbb, kényelmesebb, biztonságosabb Marosvásárhelyt ígér az újrázni 

készülő Soós Zoltán  
2024. április 25. – Krónika, maszol.ro, szekelyhon.ro 

Marosvásárhelyt etnikai hovatartozástól, kortól és foglalkozástól függetlenül mindannyiunk 

számára jobb hellyé kell tenni – hangoztatta Soós Zoltán polgármester csütörtökön, miután a 

választási irodában iktatta jelöltségét. A 2020-as helyhatósági választáson függetlenként, a 

magyar politikai alakulatok támogatásával mandátumot szerzett elöljáró 4000 támogatói 

aláírást gyűjtött össze. Az iktatás után tett nyilatkozatában megerősítette, hogy folytatni 

kívánja az elkezdett munkát a következő négy évben is. Elődje, Dorin Florea mandátumaira 

utalva Soós Zoltán kiemelte, hogy 20 év „pangást” nem lehet egyik napról a másikra 

felszámolni. „Hosszú lesz az út és fáradságos, csak szívós munkával lehet végig menni rajta. 

Olyan, egyébként a város érdekét szolgáló ígéreteket kell megvalósítani, amiket elődöm 20 

évvel ezelőtt tett: gondoljanak csak a kerülőútra, a földalatti parkolóra, a kerékpárutakra vagy 

a szemétszállítás megoldására” – hangoztatta Marosvásárhely polgármestere.  

 

Háromszék a béke szigete: 706 önkormányzati jelöltet indít az RMDSZ 

Háromszéken 
2024. április 25. – maszol.ro, szekelyhon.ro 

A csapat összeállt: a háromszéki RMDSZ-nek összesen 706 önkormányzati tisztségre van 

jelöltje, jelentette be Tamás Sándor, a szervezet Kovászna megyei elnöke csütörtökön, a 

jelöltlisták leadásakor. Az RMDSZ-nek Háromszék 40 településén van teljes tanácsosjelölt-

listája és 37 polgármesterjelöltet indít. Az elmúlt mandátumok alatt folyamatosan emelkedett 

a 35 év alatti fiatalok és a nők jelenléte az RMDSZ önkormányzati képviselői körében, és idén 

minden eddiginél több a fiatal és a nő a jelöltek között, mutatott rá Tamás Sándor. „A megye 

lakosságának fele nő és a másik fele szereti a nőket”, indokolta újságírói kérdésre válaszolva a 

háromszéki tanácselnök. Hozzátette: idén 128 jelöltjük 35 év alatti, amit 18 százalékot jelent és 

150 női jelöltjük van, ami 20 százaléknak felel meg. Háromszéken az RMDSZ a nyugodt erőt 

E
rd

é
ly

 

https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/kiraly-andras-nyelnunk-is-kellett-de-vegul-nagyot-nyertunk-az-aradi-szabadsag-szobor-ujraallitasaval
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/kiraly-andras-nyelnunk-is-kellett-de-vegul-nagyot-nyertunk-az-aradi-szabadsag-szobor-ujraallitasaval
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/korszerubb-kenyelmesebb-biztonsagosabb-marosvasarhelyt-iger-az-ujrazni-keszulo-soos-zoltan
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/korszerubb-kenyelmesebb-biztonsagosabb-marosvasarhelyt-iger-az-ujrazni-keszulo-soos-zoltan
https://maszol.ro/belfold/Haromszek-a-beke-szigete-706-onkormanyzati-jeloltet-indit-az-RMDSZ-Haromszeken
https://maszol.ro/belfold/Haromszek-a-beke-szigete-706-onkormanyzati-jeloltet-indit-az-RMDSZ-Haromszeken


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2024. április 26. 

 

 

képviseli, fogalmazta meg Tamás Sándor. Az RMDSZ a háromszéki települések többségében a 

jelenlegi polgármestert indítja újra. 

 

Toró Tibor: visszaesés tapasztalható a nyelvi jogok érvényesítése terén 

Romániában 
2024. április 25. – MTI, hirado.hu, Mandiner, maszol.ro 

Visszaesés tapasztalható a nyelvi jogok érvényesítése terén Romániában - derül ki egy 

csütörtökön ismertetett kutatásból, melyről Toró Tibor, a Bálványos Intézet kutatási igazgatója 

tájékoztatta az MTI-t. Mint mondta, a Bálványos Intézet és a Transylvanian Inquiry 2023-ban 

végzett teljes körű lekérdezést a nyelvi jogok romániai érvényesítésére vonatkozóan az új 

közigazgatási törvény megjelenése óta azokban az önkormányzatokban, ahol a magyarság 

számaránya eléri a nyelvi jogok érvényesítéséhez szükséges 20 százalékos küszöböt. Az arányt 

a 2011-es népszámlálás eredményei alapján nézték, mivel az új cenzus eredményei még nem 

voltak ismertek. A nyilvánossággal csütörtökön sajtótájékoztatón ismertetett kutatás 

eredményeit összevetették két korábbi - 2008-as és 2014-es - felmérés eredményeivel, és arra 

a következtetésre jutottak, hogy bár a jogszabályi keret a nyelvi jogok tekintetében bővült, a 

gyakorlatban az önkormányzatok ezt már kevésbé alkalmazzák. 

 

Európát választjuk, de az Uniónak változnia kell! 
2024. április 25. – Kelemen Hunor – maszol.ro, Nyugati Jelen 

„Június kilencedikén az önkormányzati képviselők, polgármesterek és a megyei 

önkormányzatok elnökeivel egy időben az Európai Parlament képviselőit fogjuk 

megválasztani. Románia immár 17 éve tagja az Európai Uniónak. Jó alkalom ez végiggondolni 

helyünket a változó Európában és meghatározni álláspontunkat az átalakulás nagy kérdéseivel 

kapcsolatban. Messziről kezdve: mi, magyarok, önképünk szerint európaiak vagyunk. 

Európaiságunk egyértelmű földrajzi és kulturális értelemben is: a görög filozófia, a római jog, 

a zsidó-keresztény kultúra örököseinek tartjuk magunkat. A vasfüggöny mögött a kommunista 

diktatúrában felnőtt nemzedékek számára Európa fogalma értékeink és egy jobb jövőbe vetett 

hitünk metaforája is volt. A diktatúra bukása után született nemzedékek számára már kész tény 

az EU-hoz való tartozásunk, számukra a kommunizmus már nem jelent semmilyen viszonyítási 

alapot” – írta Kelemen Hunor, az RMDSZ elnöke. 

 

Hargita megye: leadták az RMDSZ megyei tanácselnökjelöltje és a megyei 

önkormányzati képviselőjelöltek indulását támogató aláírásokat 
2024. április 25. – maszol.ro, szekelyhon.ro, maszol.ro 

Az RMDSZ Hargita megyei szervezete leadta csütörtökön a csíkszeredai megyeházán a megyei 

tanácselnökjelölt, Bíró Barna Botond, valamint a megyei önkormányzati képviselőjelöltek 

teljes dokumentációját. A Hargita Megyei Területi Választási Iroda székhelyén, a megyeházán 

iktatták a több mint tízezer aláírással támogatott, 35 nevet tartalmazó listát. Bíró Barna 

Botond, Hargita Megye Tanácsának alelnöke megköszönte az aláírók támogatását. A leadott 
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dokumentációval kapcsolatban elmondta, a listán szereplő nevek közel fele új, a teljes lista 

támogatására több mint tízezer aláírást gyűjtöttek össze. „Nem kell szégyenkeznünk, hiszen az 

elmúlt években a megyei csapat kézzelfogható eredményeket ért el a megye lakossága számára, 

és a továbbiakban is az emberek érdekében fogunk dolgozni, hogy még jobb körülményeket 

tudjunk biztosítani nekik” – fogalmazott Bíró, aki megemlítette a megyei infrastruktúra, az 

egészségügy, oktatás, turizmus, kultúra területén elért eredményeket. 

 

Új határátkelőhely nyílik a Temes megyei Óbébánál 
2024. április 25. – MTI, maszol.ro, hirado.hu 

Elfogadja a kormány csütörtöki ülésén az új román–magyar határátkelőhely megnyitásáról 

szóló határozattervezetet – írja az Agerpres. Marcel Ciolacu miniszterelnök a Temesváron zajló 

ülés elején elmondta, a Temes megyei Óbébánál nyitják meg a Magyarországgal közös új 

határátkelőt. a határátkelő megnyitására vonatkozó közös – román és magyar – szándékot 

rögzítő megállapodást tavaly szeptember elsején írta alá Sorin Grindeanu román szállításügyi 

miniszter és Szijjártó Péter magyar külgazdasági és külügyminiszter temesvári találkozójukon. 

A szaktárca korábbi közleménye szerint a határátkelő megnyitásához felújítják a 682-es megyei 

út mintegy 24 kilométeres szakaszát.  

 

Vasárnap kezdődik a 32. Festum Varadinum 

2024. április 25. – erdon.ro 

Együtt mottóval szervezik meg idén a 32. Festum Varadinumot, mely három héten keresztül, 

április 28. és május 19. között tart. Mintegy 250 programra lehet számítani, az előrendezvények 

már zajlanak. A kulturális programsorozat egyik sarokkövét jelenti a Szent László 

Egyházmegyei Zarándoklat: a Szent László királyunk tiszteletére szervezett, az 

országhatárokon túlmutató zarándoklatot és ünnepi szentmisét körmenet zárja vasárnap.  

 

Harmadszor is függetlenként a „sok mindenben különböző” Gyergyószárhegyen  
2024. április 25. – szekelyhon.ro 

Beiktatta a jelöltéghez szükséges iratcsomóját Danguly Ervin, aki harmadszor is függetlenként 

pályázza meg Gyergyószárhegy polgármesteri tisztségét. Ebben az Erdélyi Magyar Szövetség is 

támogatja, ugyanakkor az EMSZ-es tanácsosjelölt-lista élére kerül Györffy Gábor jelenlegi 

alpolgármester. Céljai nem változtak, amióta előbb művelődésszervezőként, majd 

polgármesterként dolgozott Gyergyószárhegyen: a közösséget összekovácsolni, 

emberközpontúvá tenni az önkormányzatot – szögezte le Danguly Ervin, aki sajtótájékoztatón 

jelentette be, hogy folytatni szeretné a munkát a polgármesteri tisztségben, amit 2016 óta tölt 

be.  
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Bizalomra épülő csapatmunkára számít az RMDSZ Hargita megyei 

tanácselnökjelöltje 
2024. április 25. – maszol.ro 

Bíró Barna Botondot indítja az RMDSZ a Hargita megyei tanácselnöki tisztségért, aki 

kollégáival közösen arra vállalkozik, hogy csapatban és bizalomra épülő együttműködés révén 

fejlessze tovább a székelyföldi megyét. Elmondta, nem kell új és új stratégiát kitalálniuk, mert 

már évekkel ezelőtt meghatározták Hargita megye fejlesztési irányát és ezen az úton akarnak 

tovább haladni. A Maszolnak adott interjújában Bíró Barna Botond arra adott választ, mi lenne 

mégis az, amin javítani szeretne, illetve hogy mi változott meg a Hargita Megyei Egyeztető 

Tanácsban, hogy a megyét négy mandátumon át vezető Borboly Csaba helyett ő indulhat a 

megyei tanácselnöki pozícióért.  

 

A magyar többségű erdélyi önkormányzatokban sem veszik komolyan a magyar 

nyelv hivatalos használatát  
2024. április 25. – Krónika, maszol.ro 

Erdélyben nem hogy javulna, hanem folyamatosan csökken a magyar nyelvnek a hivatalokban 

való használatának térhódítása. Az erdélyi magyar közösség nyelvhasználati jogainak az 

önkormányzatokban történő végrehajtásáról készült részletes kutatás eredményeit ismertette 

Kolozsváron Toró Tibor, a Sapientia EMTE oktatója, a Bálványos Intézet kutatási igazgatója és 

Kiss Tamás, a Nemzeti Kisebbségkutató Intézet kutatója, a Transylvania Inquiry 

társtulajdonosa. A Bálványos Intézet és a Transylvanian Inquiry együttműködésében végzett 

szociológiai kutatómunka során Erdélyben felkerestek 323 települést, ahol a magyarság 

részaránya 20 százalék fölött van. A 2019-ben érvénybe lépett közigazgatási kódex előírásai 

alapján ezeken a településeken a magyaroknak jogukban áll anyanyelvüket használni az 

önkormányzati intézményekben.  

 

Számítok azokra, akik bíznak a megmaradásunkban 
2024. április 25. – Nyugati Jelen 

510 ezer lejjel támogatja idén a dévai önkormányzat a történelmi magyar egyházakat – döntött 

legutóbbi ülésén a dévai városi tanács. A döntést nyilván komoly lobbi előzte meg. Erről, illetve 

a közelgő választásokról beszélgettek Pogocsán Ferdinánd dévai RMDSZ-es alpolgármesterrel. 

„Reális kép az, hogy ha képviselet nélkül maradunk, és visszaszorulnak az iskolai, egyházi, 

közösségi támogatások, tíz-húsz év múlva majd a dévai magyar temetőkben meglepődve 

szólnak a látogatók, hogy jé, itt magyarok is éltek! Én tisztában vagyok vele, hogy nem vagyunk 

sem a legszebbek, sem a legjobbak. De én nem mentem külföldre. Itthon dolgozom becsülettel, 

a fiam, bár Magyarországon végezte az egyetemet, hazajött, Kolozsváron él, falugazdász. Én 

őszintén hiszek az itthoni megmaradásban. És úgy gondolom, aki komolyan dolgozik, annak 

van itt is jövője. Számítok azokra, akik magyarként meg szeretnének itt maradni, akik úgy 

gondolják, hogy van itt jövő, akik nem félnek a munkától” – mondta el az elöljáró. 
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https://maszol.ro/belfold/Bizalomra-epulo-csapatmunkara-szamit-az-RMDSZ-Hargita-megyei-tanacselnokjeloltje
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Összeállt a teljes lista, ők lehetnek az RMDSZ önkormányzati képviselői 

Csíkszeredában  
2024. április 25. – szekelyhon.ro 

Kiegészítette a csíkszeredai Városi Küldöttek Tanácsa (VKT) az RMDSZ-es önkormányzati 

képviselő-jelöltjeinek a listáját az előírások szerint 13 személyről 24 személyre. A bővítésről 

csütörtök délután döntöttek. Megvan, hogy kik lehetnek az RMDSZ csíkszeredai 

önkormányzati képviselői a választásokat követően. Mint ismert, a korábbi rangsorolás után a 

lista hiányos volt, mivel többen is visszaléptek a jelöltségtől. A listáról előválasztás helyett a 

VKT 39 tagja döntött, és két tartózkodással fogadták el. Most összeállt a végleges rangsor, 

amelyet Korodi Attila polgármesterjelöltként vezet.  

                               
Ideologizálás vagy pragmatizmus? 
2024. április 25. – Ma7.sk 

Forró Krisztián és a Magyar Szövetség vezetői nem személyes jólétük miatt, nem az akol 

melegéért és a tele vályúért álltak Peter Pellegrini mellé, hanem azért, hogy magyar ügyeinket 

tárgyalási alapul az asztalra tegyék. Az ellenérdekelteknek nehéz lehet azzal mit kezdeni, hogy 

Forró a választások után is találkozik Pellegrinivel, és nem azért, hogy meglegyen az esti 

híradóban a rövid bejátszó. A gazdasági kérdések és a régiók fejlesztésének lehetőségei mellett 

– most először – alkalom nyílt arra is, hogy a magyar pártvezető beszélhessen a Beneš-

dekrétumokról, illetve a dekrétumokra való hivatkozással történt földelkobzásokról. A Magyar 

Szövetségnek tehát parlamenten kívüli pártként is van mozgástere, rajtuk múlik, hogyan 

tudnak majd a folytatásban a lehetőséggel élni. 

 

Mérések, esélyek, kilátások 
2024. április 25. – Új Szó 

Magyar szempontból különösen érdekes lesz lekövetni, miként alakulnak a Magyar Szövetség 

eredményei az EP választáson. Egyedüli magyar pártként maradt versenyben, viszont az 

elnökválasztáson – és azóta egyre hangosabban – látványosan elköteleződött a Hlas és a Smer 

lépései mellett. Az EP-kampánynak pedig a médiában elhangzó üzenetek alapján ugyanazzal 

az uniókritikus hozzáállással futott neki a párt, mint a Smer – vagy épp a határ másik oldalán 

a Fidesz. Amennyiben a Magyar Szövetség megint elbukik, tovább erősödnek az önálló etnikai 

érdekképviselet értelmetlenségét sugalló hangok – a párton belül is. Kudarc esetén újabb egy 

év múlva már könnyen arról folyhat a diskurzus, hogy milyen feltételekkel kerülhetnek fel 

magyarok a Smer- vagy a Hlas-listára. 
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Mészáros Anikó, a Magyar Szövetség EP-képviselőjelöltje a Körképnek: A mi 

ügyeinkkel csakis mi tudunk hitelesen foglalkozni az EU-ban 
2024. április 25. – Körkép.sk 

Ma sokban más a helyzetünk, mint legutóbb volt. Sajnos kimaradtunk 5 évre az európai 

politikából, képviselet nélkül kellett végignéznünk az EU nagy horderejű döntéseit. Most 

viszont együttes erővel indultunk neki a kampánynak, a Magyar Szövetség fogja össze a 

felvidéki magyarok képviseletét. 5 éve még egymás ellen harcoltunk. Számunkra a legfőbb tétje 

a választásoknak az, hogy lesz-e újra hangunk Brüsszelben vagy lassan feledésbe merül a 

szlovákiai magyarság. Az EP-ben megvalósul a Kárpát-medencei magyarok együttműködése, 

csak mi hiányzunk belőle. A kisebbségvédelem terén sok munka vár még ránk és ebben a 

témában minden egyes támogatás fontos, ezt jól láttam az elmúlt években, mind a Minority 

SafePack példáján, és a Kisebbségi Intergroup keretében is. 

 

Ódor az EP-választások eredeményei alapján dönti el, hogy milyen mértékben 

vesz részt a politikában 
2024. április 25. – Körkép.sk 

Az európai parlamenti választáson mandátumért induló volt ideiglenes kormányfő, Ódor Lajos 

ezen választások eredményei alapján dönti el, hogy milyen mértékben fog bekapcsolódni a 

politikába. “Ha ez a fajta politika sok embernek tetszeni fog, akkor mindenképpen fontolóra 

veszem” – tette hozzá. Ódor kifejtette, hogy az új kormány hivatalba lépése után bizonyos 

elégedetlenségi hullámot érzékel. Ódor az uniós források elvesztésének veszélyéről is beszélt. 

Hozzátette: az Európai Unió rengeteg pénzt küld ide, és akik hozzájárulnak Szlovákia 

fejlődéséhez, biztosak akarnak lenni abban, hogy ezeket a forrásokat nem lopják el, vagy 

megbüntetik azokat, akik valamilyen aljas tevékenységet folytatnak. 

 

A fiatalokért és a tudatos nevelésért 
2024. április 25. – Felvidék.ma 

Győri Margit, a FEMIT elnöke elmondta, hogy A gyermeknevelés veszélyeiről és lehetőségeiről 

című konferencia – amit a Mathias Corvinus Collegiummal közösen szerveztek – célja volt, 

hogy felhívják a pedagógusok és szülők figyelmét a modern világ kihívásaira, melyek különböző 

társadalmi hatásokat gyakorolnak a fiatalokra. Pécsi Rita főiskolai tanár, neveléskutató 

elmondta, hogy a magyar lakosság 60 százaléka kötődészavaros, míg a házasságok 63 százaléka 

végződik válással. Arra a kérdésre, hogyan nevelhető a kötődés, azt válaszolta, hogy rengeteg 

olyan tapasztalatot kell a fiataloknak mutatni, ami az együvé tartozást erősíti: az egyéni 

versenyek nem használnak a kötődésnek. Meg kell teremteni a belső érzelmi biztonságot. 
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Juhász Bálint a tartományi parlament új elnöke 
2024. április 25. – MTI, PannonRTV  

Juhász Bálintot választották meg a Tartományi Képviselőház elnökének. A VMSZ tartományi 

listavezetőjére, a párt Intéző Bizottságának elnökére 81 képviselő szavazott igennel. A vajdasági 

parlament ülésén az alelnökök személyéről is döntöttek, valamint megválasztották a főtitkárt 

és a parlamenti bizottságokat is. A vajdasági képviselőház első ülésének folytatása előtt az 

ellenzéki pártok képviselői kinyilvánították nemtetszésüket a tartományi hatalom munkájával 

kapcsolatban. (…)A tartományi parlament ülésén megválasztották a képviselőház új elnökét. 

Az egyetlen jelöltet, Juhász Bálintot 81 képviselő biztosította támogatásáról. 28 képviselő 

nemmel szavazott, senki sem tartózkodott, hatan viszont nem szavaztak és öten nem voltak 

jelen az ülésen. Megválasztották a négy alelnököt is: Damir Zobenicát, Aleksandra Maletićot és 

Nemanja Zavišićot a Szerb Haladó Pártból, valamint Boris Novakovićot, aki a Szerbiai 

Szocialista Párt képviselője. 

 

A természeti értékek védetté nyilvánításának felgyorsítása Vajdaságban 
2024. április 25. – PannonRTV 

Az észak-bánáti természetvédelmi területek fenntartható kezelésével kapcsolatban tartottak 

tanácskozást Adán. A szakemberek három térséggel foglalkoztak. A konferenciát egy pályázat 

részeként tartották meg, amely abban szeretne segítséget nyújtani, hogy a természeti értékek 

védetté nyilvánításának folyamata gyorsabbá váljon. A pályázat részeként három területet 

vizsgáltak. Az Aranka menti szikesek természeti parkot, a Felső-Tisza holtágai 

természetvédelmi parkot és Közép-Bánát szikeseit. Ezek közül kettőt tavaly már védetté 

nyilvánítottak, a harmadik terület elbírálása pedig folyik. 

 

Jubileumi templombúcsú Moholon 
2024. április 25. – Magyarszo.rs 

Szent György vértanú, a templom védőszentjének ünnepén, a nagybúcsún emlékeztek meg a 

templom építésének 200 éves évfordulójáról is. A moholi hívek háromnapos lelkigyakorlattal, 

triduummal készültek az idén 200 éves katolikus templom védőszentjének, Szent György 

vértanúnak ünnepére, a templombúcsúra. Sokan áldozatos munkájukkal segédkeztek a 

templomban, és örömmel készültek az ünnepségre. Tormás Nemeshalmi Flóra: „Legfőképpen 

a templomtakarításban veszek részt, van egy kis közösség, öten-hatan vagyunk, akik 

rendszeresen, minden héten a templom tisztaságáról gondoskodunk, és ezt szeretettel 

végezzük.” 

 

Topolyánál fejezték be a gyorsvasút sínpárjának lefektetését 
2024. április 25. – Magyarszo.rs 

A Belgrád-Budapest gyorsvasút Szabadka és Újvidék közötti szakaszának építkezési 

munkálatai a végéhez közelednek. Újvidék és Verbász között már tesztelték a vonalat, 

Topolyánál pedig jelképesen az utolsó síndarabot is elhelyezték, így a fővonal összekötöttnek 

tekinthető. A gyorsvasút tesztelése Újvidék és Szabadka között hamarosan megkezdődhet.A 
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kínai és a szerbiai politikusok, valamint a kivitelezők és alvállalkozók képviselőinek 

jelenlétében, konfetti-esővel és hangos „vonatfüttyel” ünnepelték meg Topolyánál a Szabadka 

és Újvidék között húzódó sínpár utolsó elemének elhelyezését. A fővonal összekötöttnek 

tekinthető az említett szakaszon. Szatmári Adrián, Topolya polgármestere is jelen volt, 

elmondta, hogy a gyorsvasút kiépítése nagymértékben hozzáfog járulni Topolya község 

fejlődéséhez, a személyforgalom és a teherforgalom tekintetében is. 

 

Újra elsők a törökkanizsai lányok 
2024. április 25. – Magyarszo.rs 

A Középiskolások Művészeti Vetélkedőjén a népzenei énekcsoportok kategóriában első 

helyezést ért el a törökkanizsai Tiszagyöngye Művelődési Egyesület Tiszácska leánykara. A 

leánykar 2013-ban alakult meg az egyesület szakcsoportjaként. Kovács Magdaléna, a 

Tiszagyöngye elnöke elmondta, hogy a csoport legfőbb küldetése a népdaléneklés szeretetének 

átadása. – Az asszonykórus ötlete volt létrehozni a Tiszácska leánykart, hogy utánpótlást 

biztosítsanak maguknak. A KMV-n már többször is részt vettek a lányok, és 2022-ben második 

helyezést értek el, majd 2023-ban megszerezték az első helyet, amelyet idén újra bezsebeltek. 

 

Felújított épület, új sportpálya 
2024. április 25. – Magyarszo.rs 

Hivatalosan is átadták rendeltetésének csütörtökön az óbecsei Samu Mihály Általános Iskola 

felújított épületét. A jeles alkalomból ünnepi műsort tartottak az oktatási intézmény 

tornatermében. Az eseményen jelen volt Mackó Zsuzsanna tartományi oktatási altitkár, Rigó 

Pál Zsófia, a Magyar Nemzeti Tanács alelnöke, valamint a helyi önkormányzat képviselői. A 

Tartományi Oktatási, Jogalkotási, Közigazgatási és Nemzeti Kisebbségi – Nemzeti Közösségi 

Titkárság közel 12 millió dinárral támogatta az iskola alsó épületének a rekonstrukcióját, 

amelynek köszönhetően bemeszelték a tantermeket és a külső falakat, továbbá kicserélték a 

nyílászarókat. – A titkárság folyamatosan támogatja a Vajdaság területén lévő oktatási 

intézmények fejlődését.  

                  
Embervadászat kezdődött Kárpátalján, fegyveresek hurcolják el a hadköteles 

férfiakat 
2024. április 25. – Hirado.hu 

Kegyetlen kényszersorozás, sokak szerint inkább embervadászat kezdődött Kárpátalján, ahova 

– helyi információk szerint – 300 belső-ukrajnai fegyveres hadkiegészítő érkezett, hogy 

begyűjtse a 18 és 60 év közötti katonaköteles férfiakat. A maszkos egyenruhások az utcákról, 

építkezésekről és az éttermekből is elhurcolják az embereket. Kárpátalja megyeszékhelyét 

szinte teljesen ellepték a maszkos fegyveresek, akik helyi információk szerint, háromszázan 

vannak és Lembergből érkeztek. A városban nem hagyták ki az éttermeket és a kocsmákat sem, 
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amelyekből bilincsbe verve vezették ki a férfiakat. Menekülésre esély sem volt, hiszen a 

fegyveresek körülvették az épületeket, még a dühös feleségek sem tudták megvédeni férjeiket. 

 

A határőrök május 1-től már ellenőrizni fogják a határsáv-engedélyek meglétét 
2024. április 25. – Karpat.in.ua 

Kárpátalján május elsejétől a határőrök ellenőrizni fogják a határsávban való belépésre, 

tartózkodásra, áthaladásra és munkavégzésre vonatkozó engedélyek meglétét a polgároknál. 

Erre annak, a kormány által tavaly év végén elfogadott határozat következtében kerül sor, 

amely változtatásokat eszközölt Ukrajna államhatárról szóló törvényében, mégpedig annak a 

határsávban való tartózkodásra vonatkozó passzusaiban. A Kárpátalján élő családok, akiknek 

a hozzátartozói más-más településeken laknak, akadálymentesen utazhatnak rokoni vagy 

baráti látogatásra, de csakis engedély birtokában. Amennyiben valaki a határsávba eső 

valamely településén rendelkezik állandó lakcímmel, akkor az ilyen személy bármely 

határőrségnél igényelhet engedélyt a határsávba való belépéshez mind a csapinál, mind a 

munkácsinál. A határőrség szóvivője elmondta, hogy a határsáv-engedéllyel minden 

Kárpátalján közlekedő személynek rendelkeznie kell, legyen szó akár egyéni vagy munkaügyi 

céllal történő helyváltoztatásról. 

 

Munkácson folytatódott a „Csak őrizz meg bennünket, édes, édes anyanyelv” 

programsorozat 
2024. április 25. – Karpat.in.ua 

A Munkácsy Mihály Magyar Házban folytatódott az Anyanyelvápolók Szövetségének az 

anyanyelv hetének szentelt rendezvénysorozata. A program a Kárpátaljai Magyar 

Pedagógusszövetség és az Anyanyelvápolók Kárpátaljai Szervezete társszervezésében valósul 

meg. Az idén 58. alkalommal megrendezésre került programsorozat vezérmondatául a 

szervezők Vári Fábián László Kossuth- és József Attila-díjas kárpátaljai költő versének részletét 

választották – „Csak őrizz meg bennünket, édes, édes anyanyelv”. Az ünnepi felszólalásokat, a 

Munkácsi II. Rákóczi Ferenc Középiskola tanulói verses-zenés műsorát követően neves 

anyaországi és kárpátaljai nyelvészek, tanárok a kárpátaljai magyar irodalomról, a magyar 

nyelv oktatásának módszertanáról, az anyanyelv megőrzésének fontosságáról tartottak 

előadást. 

 

Lengyelországban azt mondják, készek segíteni Ukrajnának a hadköteles korú 

férfiak hazatérésében 
2024. április 25. – karpataljalap.net 

A lengyel kormány részéről közölték, hogy készek segíteni Ukrajnának a hadköteles korú férfi 

állampolgárok hazatérésében, hogy visszatérve segítsék országukat az Oroszország elleni 

háborúban – írja a Jevropejszka Pravda a Reutersre hivatkozva április 25-én, csütörtökön. A 

portál idézi Władysław Kosiniak-Kamysz lengyel védelmi minisztert, aki azután szólalt meg, 

hogy az ukrán hatóságok úgy döntöttek, a hadköteles korú férfiak útlevelét csak az országon 
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belül lehet kiadni, külföldi diplomáciai intézményekben nem. Kosiniak-Kamysz jelezte, 

Lengyelország korábban felajánlotta, segít Ukrajnának, hogy a hadkötelesek visszatérjenek 

hazájukba és teljesítsék állampolgári kötelességüket. „Úgy gondolom, hogy sok lengyel 

felháborodik, amikor fiatal ukrán fiúkat lát a szállodákban és kávézókban, s hallja, mennyi 

erőfeszítést kell tennünk Ukrajna megsegítéséért” – mondta. A miniszter ugyanakkor nem 

részletezte, hogy Lengyelország pontosan hogyan segítené a férfiak Ukrajnába való 

visszatérését. 

 

Szép Ernő „Május” című darabját mutatták be a beregszászi színházban 
2024. április 25. – Karpat.in.ua 

Szép Ernő „Május” című egyfelvonásos darabját mutatták be a Kárpátaljai Megyei Magyar 

Drámai Színház nagyszínpadán. A történet 1915 májusában játszódik a budapesti 

Városligetben, és három idegen sorsának egybefonódásáról szól. A darab Pányik Tamás, a 

budapesti Színház- és Filmművészeti Egyetem harmadéves színházrendező szakos 

hallgatójának vizsgaelőadása, osztályuk egyik vezető tanára Vidnyánszky Attila, Kossuth- és 

Jászai Mari-díjas rendező, a beregszászi színház alapító igazgatója és művészeti vezetője. Szép 

Ernő művének bemutatása több szálon is kötődik vidékünkhöz, hangsúlyozta Sin Edina, a 

Kárpátaljai Megyei Magyar Drámai Színház megbízott igazgatója. 

 

 Búzaszentelés Szent Márk napján 
2024. április 25. – Kárpátalja.ma 

Április 25-e Szent Márk evangélista emléknapja. Az egyházi hagyomány szerint a hívek ezen a 

napon könyörögnek a jó termésért, és Isten áldását kérik a munkájukra. Nem véletlenül esett 

a választás április 25-re, hiszen ilyenkor a termőföldeken már elindult a munka, a zöldségek 

nagy része már el van vetve. Nem maradt más, mint gondozni a kertet, és bízni a Jóistenben, 

hogy az idei időjárási viszonyok kedvezően hassanak majd a növényekre, és bő termésben 

lehessen részünk. Az eddigiekben Szent Márk napján a szentmise keretében a templomban 

áldották meg az előre leszakított és kihelyezett búzaszálakat, amelyből mindenki vihetett haza 

néhány szálat. 

 

Nagydobrony az első helyszíne az 58. magyar anyanyelv hetének 
2024. április 26. – Karpat.in.ua 

Április 24‒26. között Kárpátalja ad otthont az Anyanyelvápolók Szövetsége (Magyarország) 

által 58. alkalommal megszervezett anyanyelv hetének. A „Csak őrizz meg bennünket, édes, 

édes anyanyelv” mottójú programsorozat lebonyolítását társszervezőként a Kárpátaljai Magyar 

Pedagógusszövetség és az Anyanyelvápolók Kárpátaljai Szervezete vállalta. A rendezvény első 

helyszíne Nagydobrony, majd Munkács és Beregszász következik. A magyar nyelv hete 

kárpátaljai programsorozatának első helyszíne szerdán a Nagydobronyi Líceum volt, ahol 

Katona-Mironova Berta, a tanintézmény igazgatója köszöntötte az ünnepélyes megnyitóra 

egybegyűlteket és kiemelte: ezek az események fontos ügyet szolgálnak, az anyanyelvünk ügyét. 
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Erős mandátum Zágrábban – érkeznek a gratulációk 
2024. április 25. – Kepesujsag.com 

A választásokon részt vevő magyarok negyede sajnos pártlistára szavazott, így nem járult hozzá 

parlamenti képviselőnk legitimitásának a még erősebbé válásához. A HMDK ügyvezető 

elnöksége elemezte a választási eredményeket, és a velük való elégedettségét fejezte ki. – Ami 

a szavazatok számát illeti, nagyjából megegyezik a négy évvel ezelőttivel, ami azt jelenti, hogy 

újra rendkívül erős mandátumunk lesz Zágrábban. Sajnáljuk, hogy a választásokon részt vevő 

magyarok kb. 25 százaléka, nem törődve szervezetünk elért, egyáltalán nem kis eredményeivel, 

szavazatával úgymond be szeretett volna avatkozni a pártpolitikába, és valamelyik pártlistára 

szavazott. 

 

Döntött a zágrábi Kisebbségi Tanács: 33,92%-kal nagyobb támogatás a 

horvátországi magyaroknak a tavalyihoz képest 
2024. április 25. – Kepesujsag.com  

Pénteken tartotta soros ülését a zágrábi országos hatókörű Kisebbségi Tanács (Savjet za 

nacionalne manjine). Napirenden a tavalyi anyagi támogatások felhasználásáról szóló 

pénzügyi elszámolások, valamint az idei támogatások elosztására vonatkozó döntés volt. Az 

összesen beadott 1340 programból 1253 részesült támogatásban. A magyar szervezetek tavalyi 

évre vonatkozó elszámolásai most is hibátlanoknak bizonyultak, így azokat a zágrábi 

Kisebbségi Tanács egyhangúlag elfogadta. Ami az idei rekordnagyságú anyagi támogatás 

elosztását illeti, a bizottság ugyancsak rekordnagyságú emelést javasolt a horvátországi magyar 

programoknak: a tavalyi 1.021.000 euróról 1.367.300 euróra nőtt az összeg, amit a Kisebbségi 

Tanács el is fogadott. 

 

Tisztújító közgyűlés a Dežanovaci Magyarok Közösségénél 
2024. április 25. – Kepesujsag.com 

A múlt héten tartotta tisztújító közgyűlését a Dežanovaci Magyarok Közössége, ahol 

újraválasztották a szervezet élére Jarža Elikát. A Daruvár vonzáskörzetéhez tartozó Dežanovaci 

járásban 12 település található. A helyi iskolában magyar anyanyelvápolás folyik, a Dežanovaci 

Magyarok Közössége (DMK) 2012-ben alakult meg, az egyesület keretei között működik a 

Csárdás tánccsoport és a Pacsirta énekkar. Egyik hagyományos rendezvényük a magyar 

kultúrnap, amelyre elsősorban a környéken működő egyesületeket hívják meg. A több mint 

tízéves fennállásuk alatt számos horvátországi magyar egyesülettel alakítottak ki kapcsolatot, 

de más nemzeti kisebbségekkel is együttműködnek. 
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Könyvtárosok vendégségben 
2024. április 25. – Kepesujsag.com 

A Pélmonostori Városi Könyvtár és a keretében működő Horvátországi Magyarok Központi 

Könyvtára (HMKK) volt a házigazdája a Könyvtárosok vendégségben program idei első 

eseményének, melynek keretében három magyarországi és egy vajdasági bibliotékával közösen 

foglalkozásokat tartottak baranyai és szlavóniai általános iskolákban. A Könyvtárosok 

vendégségben program 2007 óta köti össze a Pélmonostori Városi Könyvtárt, illetve a 

keretében működő Horvátországi Magyarok Központi Könyvtárát három magyarországi 

(Mohács, Baja, Kecskemét) és egy vajdasági (Szabadka) könyvtárral. A program keretében 

minden évben ellátogatnak egymáshoz a résztvevők, hogy az iskolások számára tartsanak 

különböző mesés, játékos foglalkozásokat. A Könyvtárosok vendégségben program idei első 

eseményére múlt pénteken került sor, és a pélmonostori bibliotéka volt a házigazdája. 

 

Tavaszi táborukban készítettek új előadást a dörömbösök 
2024. április 25. – Kepesujsag.com 

A Zrínyi Magyar Kultúrkör keretei között működő Dörömb Gyermekszínjátszó Csoport tavaszi 

táborára a múlt hétvégén került sor az eszéki magyar iskolaközpontban, ahol egy új, indiai 

mese ihlette előadást állítottak össze. Múlt hétvégén került sor a Dörömb Gyermekszínjátszó 

Csoport 2024-es tavaszi táborára. Az együttlét során befejezték „Az igaz barátság – a tigris 

meséje” című előadásukat, és megtartották premier előtti bemutatóját, amelyre a szülőket 

hívták meg, de hamarosan a nyilvános bemutatóra is sor kerül. – Az előadás egy kasmíri 

(indiai) mese alapján készült. A keleti mesemondás logikája más, mint az európai hagyomány, 

nincs egy konkrét eleje és vége, hanem a történetek végtelenül kapcsolódnak egymásba. Az 

általunk választott mesefolyam különböző barátinak tűnő kapcsolatokat mutat be, ezen 

kapcsolati dinamikák mentén gondolkodtunk az igaz barátság fogalmáról. 

 

Elektronikus sajtó 
 

 

Határok nélkül 
2024. április 25. – Kossuth Rádió 

 

Húsz évvel ezelőtt, 2004. április 25-én állították fel újra Aradon a Szabadság-szobrot, a magyar 

honvédsereg 1849. október 6-án Aradon kivégzett 13 főtisztjének az emlékművét. Az első 

világháborút, és a trianoni döntést követően Aradot Romániához csatolták, a román 

kultúrpolitika pedig száműzte a magyar emlékjeleket, így Zala György monumentális alkotását 

is hosszú évtizedekre elzárták. Oly annyira, hogy 1925-ben lebontották a kompozíciót, az 

allegorikus szoboralakokat pedig először különböző raktárakba, majd a laktanyaként használt 
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várba vitték. 74 év után szabadult ki a várfogságból, de további öt esztendőt kellett várni, míg 

hosszas tárgyalások, alkudozások, akadékoskodások után és kompromisszumok árán, ismét 

felavathatták köztéren a műalkotást. 

 

Az aradi Szabadság-szobor a Kárpát-medencei magyarság egyik zarándokhelyévé vált. A 

szoborállítás 20. évfordulója alkalmából Király András, a Szabadság-szobor Egyesület elnöke, 

a megyei RMDSZ akkori vezetője és parlamenti képviselője elevenítse fel a szoborállítás 

történetét, az akkori közhangulatot, hogy miként valósulhatott meg - ha kompromisszumok 

árán is -, az aradi magyarság egyik legfőbb álma, a Szabadság-szobor újbóli felavatása. 

 

Juhász Bálint lett a vajdasági tartományi parlament elnöke. A 42 éves közgazdászt, a VMSZ 

politikusát, a vajdasági magyarság szülőföldön maradását segítő gazdaságfejlesztési programot 

irányító Prosperitati Alapítvány eddigi ügyvezetőjét ma a 120 tagú Vajdasági Parlament 

elnökévé választotta. Előtte 11 éven át, egészen az elmúlt év októberében bekövetkezett haláláig 

Pásztor István, a VMSZ korábbi elnöke irányította a törvényhozási jogkörrel nem rendelkező, 

de fontos vajdasági fejlesztési ügyekben illetékes testület munkáját. Juhász Bálint parlamenti 

elnökké választását követően nyilatkozott.  

 

Bár a vajdasági parlament törvényhozási jogkörrel nem rendelkezi, de elnöke és a 

megválasztott VMSZ-es képviselők sokat tudnak tenni a magyar közösségért. Álljon itt erre egy 

példa. Szerbiában az önkormányzatok kevés pénzből gazdálkodnak. Az oktatási intézmények 

karbantartására pályázni kell a tartományi oktatási titkárságnál vagy a köztársasági oktatási 

minisztériumnál. Szerencsére ezek a pályázatok legtöbbször sikeresek, így a felújítási munkák 

folyamatosak.  

 

A magánegyetemek esetében egy kuratórium intézkedik gazdasági ügyekben Romániában is. 

Ilyen a Sapientia Alapítvány kuratóriuma, mely Nagyváradon, a püspöki palotában tartotta 

ülését. Munkájukról beszélt a kuratórium elnöke, Kató Béla az Erdélyi Református 

Egyházkerület püspöke.  

 

Jótékonysági bált szervez a Sapientia EMTE kolozsvári hallgatói önkormányzata. A 

világjárvány előtt a bál hagyomány volt. Pár év szünet után idén újjáélesztik ezt a tradíciót, 

azzal a különbséggel, hogy jótékonysági gyűjtést szerveznek a zsoboki Bethesda 

Gyermekotthon megsegítésére.  

 

Szobrot állítottak Petőfi Sándornak Eperjes Fő utcáján. Magyarország Kassai 

Főkonzulátusának kezdeményezését a városi önkormányzat maximálisan támogatta. Az 

eperjesi Petőfi kultusz 1845-től töretlen, amikor is egy hónapig ott tartózkodott. Petőfi, Kerényi 

Frigyessel és Tompa Mihállyal költői versenyt is rendezett Eperjesen. Bejárta a város 

környékét, útját több versben és írásában is megörökítette. 


